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 المستخلص 
 

 المنتجة  الجذعية الخلاين  في اختلال  عن ننجم دموي  مطض هو (ALL) الحند الليمفنوي  الدم سرطان  :الدراسكة ومشكللة  المقدمة

  ال لمن قب سرن  في للوفنة  الطئيسري المسرب   ويعتبط الأافنل عند  يتواجد  غنلبن المطض  هذا  أ   الدراسرنت ذكطت.  اللمفنوية للخلاين

 المطيض  بتشرخي   للتنبؤ  اسرتخدامان  يمكن والتي والجينية الوراثية العلامنت من العديد تحديد تم  للاهتمنم، المثيط ومن.  سرنة  ٢٠

 في  الخنمس الكطبو  إلى الميثيل مجموعة  نقل  عملية  عن المسرؤولة هي IDH1/2 و DNMT3a جيننت  إ . للعلاج  واسرتجنبت 

  النسر  ييندة إلى يؤدي  ممن للجينوم،  حسرنسرة  تغييطات  في  الجيننت هذه تحور  يتسرب   أ   يمكن.  السريتويينية  النوكليوتيدات  ثننئي

  تسررلسررلًا  أجطينن ، هنن  :للدراسككة المتبع المنهج. المسررطانة للجيننت  المثبطة للجيننت النسرر  إيقنف أو المسررطانة الجيننت في

 في (R140 و R172) IDH2 أو DNMT3A (R882) ، IDH1 (R132) ،  للجيننت الشرنئعة  الطفطات  لاسرتقارن   مبنشرطًا

 ، DNMT3A جينية افطات  وجود  عدم  إلى النتنئج أشررنرت  :النتائج  صملخالحند.   الليمفنوي  الدم بسررطان   مطيض افل  3٠

IDH1 أو IDH2 افطات  حنلات اكتشنف  استادفنن  الدراسة، هذه  في  :التوصیات  وأهم الخلاصة. المفحوصة العيننت  جميع في 

DNMT3A و IDH1 و IDH2 فنئدتان  مدى وتحديد  الحند، الليمفنوي  الدم  سرطان  من  يعننو  الذين الأافنل  عند  تحدث التي  

  أ   بمن  لذلك،. مختلفة  نتنئج  إلى أدت  مختلفة  بلدا  أو  منناق  في  أجطيت  التي السررنبقة  الدراسررنت بنختاررنر،.  تنبؤية  كمؤشررطات

 .النتنئج هذه  تعميم  يمكننن لا الأعطاق،  متعدد  مجتمع السعودية العطبية المملكة
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ABSTRACT 

Introduction: Acute lymphoblastic leukemia (ALL) is a blood disease caused by stem cell 

malignancy due to blocked lymphoblast variation. Researches stated that ALL is frequently found 

among children and it most likely the main cause of death from cancer prior the age of 20. 

Interestingly, several genetic and epigenetic markers have been identified which can be used to 

predict patient prognosis and treatment response. DNMT3A and IDH1/2 genes are responsible 

for DNA methylation process by relocating a methyl group to the fifth carbon in cytosine guanosine 

(CpG) dinucleotide. Mutation of these genes can cause aberrant methylation of the genome CpG 

islands (CGIs), which leads to increase of suppressed oncogenes transcription or repression of 

active tumor suppressor gene transcription. Materials and Methods: Here, we performed a direct 

sequencing to investigate common mutations of DNA methylation-associated genes, DNMT3A 

(R882), IDH1 (R132) or IDH2 (R172 and R140) in 30 childhood ALL patients. Results: The 

findings indicated that there were no DNMT3A, IDH1 or IDH2 mutations in these patients. 

Conclusion and Recommendations: In this study, we aimed to detect the incidence of DNMT3A, 

IDH1 and IDH2 mutations occurring in children suffering from ALL, and determine their usefulness 

as prognostic indicators. In summary, previous studies that have been conducted in different 

regions or countries have led to different results. Therefore, since Saudi Arabia is a multiethnic 

society, we cannot generalize these findings. 

 

 


